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 PROTOKÓŁ  Nr 19/2020 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu 
w dniu 21 października 2020 roku, godz.14.00 

 
 
Przewodniczący Komisji  -  Ryszard Dziura 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
6 członków Komisji na ustawową liczbę 9, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji.  
 
Następnie przedstawił porządek dzienny posiedzenia: 

1.  Informacja o działalności  Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności.  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach 
im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie pokrycia straty netto za rok 
obrotowy 2019 Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                   
w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
W/w porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja o działalności  
Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 
 
Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
przedstawił informację o działalności  Zespołu. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał jaki jest przeciętnie okres od momentu złożenia wniosku do 
wydania orzeczenia.  
 
Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
poinformował, że około miesiąca z tym że starają się rozpatrywać wnioski  w krótszym terminie 
tj. 2-3 tygodnie. Trzeba jednak pamiętać, że petenci wielokrotnie składają wnioski przed 
upływem terminu ważności orzeczenia, czyli jeżeli ktoś dzisiaj złoży wniosek a orzeczenie ma 
ważne do 30 listopada br. to Komisja najwcześniej może  odbyć się w grudniu. Stąd często 
osoby wyrażają swoje niezadowolenie,  że długo trwa załatwienie wniosku, ale okazuje się że 
wniosek  był złożony 2-3 miesiące przed upływem terminu ważności orzeczenia. Przepisy w tym 
względzie są jednoznaczne i mówię, że Komisja może się odbyć dzień po tym jak orzeczenie 
traci ważność.  Jeśli jest to wniosek składany pierwszy raz i dotyczy np. choroby 
laryngologicznej, czy okulistycznej to czas jego rozpatrywania jest w granicach 30 dni. Jeżeli 
dotyczy chorób wewnętrznych, neurologicznych, psychiatrycznych to w przeciągu 2-3 tygodni 
taki wniosek jest rozpatrywany.  
 
Radna Małgorzata Klocek poinformowała, że była taka zasada, np. w kwietniu tak było, że 
przedłużano orzeczenie o trzy miesiące.  
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Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
poinformował, że na mocy ustawy – tarczy antykryzysowej tzw. tarczy covidowej 
przegłosowanej przez Sejm, orzeczenia są wydłużane na okres trwania stanu epidemii plus 90 
dni po ustaniu tego stanu. Powiatowy Zespół, jak i wszystkie zespoły w kraju, tą kwestia się nie 
zajmują. Zajmują się tym PCPR-y. To one wypłacają świadczenia.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Halina Janiszek-Stajniak poinformowała, że nie robią tego 
PCPR-y, tylko miejskie/gminne ośrodki pomocy społecznej.  
 
Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
poinformował, że z punktu widzenia petenta jest to korzystna sytuacja bo jeśli ktoś uzyskał 
stopień który go satysfakcjonuje  i chce żeby świadczenie było mu nadal wypłacane to może 
skorzystać z tego przepisu i wydłużyć sobie orzeczenie.  
Powiatowy Zespół przyjął taką niepisaną zasadę, iż prosi lekarzy żeby wydłużali orzeczenia, 
żeby ich nie zmieniali ze względu na to że nie widzą petenta i bazują tylko na dokumentach, 
które petent przedstawi.  Często dokumentacja nie jest kompletna a proces jej uzupełniania trwa 
a w związku z tym wydanie orzeczenia też jest przesunięte w czasie.   
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy są jakieś problemy z wpływem środków z powiatów                  
z którymi jest zawarte porozumienie. I czy to ma wpływ na kondycję finansową Zespołu.  
 
Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
poinformował, że wręcz przeciwnie. Zespół cieszy się dobrą kondycją finansową. Wynika to                  
z mniejszej ilości wydawanych orzeczeń. Jedynym powiatem, u którego trzeba upominać się                    
o środki jest powiat szydłowiecki. Jednak środki, mimo że w opóźnionym terminie, docierają.  
 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6  głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja przyjęła informację o działalności  Powiatowego Zespołu ds. Orzekania                            
o Niepełnosprawności. 
 
 
Przystąpiono do realizacji  2 pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu statutu Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich 
– Pary Prezydenckiej. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że              
w związku z tym że w życie weszły zmiany wprowadzone do Statutu Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach polegające na nadaniu jednostce  
imienia Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej, przegłosowane na sesji w dniu                    
21 września br., zaistniała konieczność ogłoszenia jednolitego tekstu w/w Statutu. Zgodnie                   
z zasadami techniki prawodawczej przyjętej rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z 2002 
roku ogłoszenie takiego tekstu  następuje w formie obwieszczenia. Tekst jednolity jest 
załącznikiem do obwieszczenia.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6  głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ogłoszenia jednolitego 
tekstu statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                         
w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
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Przystąpiono do realizacji  3  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie pokrycia straty netto za rok obrotowy 2019 Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich 
– Pary Prezydenckiej 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
zgodnie z art.59 ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej  
podmiot tworzący samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej może, po zatwierdzeniu 
sprawozdania finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, w terminie 9 
miesięcy pokryć stratę netto za rok obrotowy tego zakładu, jeżeli wynik ten, po dodaniu kosztów 
amortyzacji, ma wartość ujemną - do wysokości tej wartości. 
Poinformowała, że wynik finansowy SPZZOZ w Pionkach za rok 2019 wyniósł -2.561.706,86 
zł., a amortyzacja 1.613.286,65 zł., co wedle w/w ustawy daje  stratę netto w wysokości -
948.420,21 zł.  W związku z powyższym proponuje się przeznaczyć kwotę 948.420,21 zł. na 
pokrycie straty netto za rok obrotowy 2019 Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy wiadomo jakie pilne zobowiązania dyrektor pokryje                       
z tych środków, oraz kiedy te środki wpłyną do szpitala.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
środki będą przekazane  jak najszybciej po podjęciu uchwały. Szpital ma zobowiązania 
wymagalne, które w pierwszej kolejności będą regulowane.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 6  głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie pokrycia 
straty netto za rok obrotowy 2019 Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej 
 
 
Przystąpiono do realizacji  4  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Krzysztof Kozera poinformował, że pojawił się problem związany z trudną sytuacją 
covidowską  na terenie powiatu i w ogóle w kraju. Problem dotyczy wykonywania badań przez 
punkty pobraniowe. Taki punkt jest w Szpitalu Specjalistycznym na Józefowie. Docierają 
informacje, że są tam bardzo duże kolejki a nawet w niektórych przypadkach pacjenci są 
odsyłani i mają zgłaszać się na badanie kolejnego dnia. Zdarzały się ponadto przypadki nie 
najlepszej organizacji pracy, w związku z tym że pacjenci czekają w jednej kolejce, zarówno ci 
którzy robią badania do sanatoriów jak i ci którzy są podejrzani o zakażenie.  
Poinformował, że szpitale powiatowe w Pionkach i w Iłży mają możliwości wykonywania tych 
badań. W związku z tym zapytał, czy jest możliwe żeby pacjenci z tych ośrodków, Pionek i Iłży 
mogli te badania wykonywać w swoich szpitalach. Poprosił o informację, czy żeby te badania 
wykonywać musi być podpisana jakaś umowa, czy musi być czyjaś zgoda itd. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
wykaz punktów pobrań jest dostępny na stronie NFZ i ministerstwa zdrowia. Na naszym terenie 
punkt rzeczywiście jest w Mazowieckim Szpitalu Specjalistycznym. Na wymaz można się tam 
wybrać od poniedziałku do piątku w godz.14.30 -18.45 i od soboty do niedzieli w godz. 9.00 – 
13.15. Jest ponadto punkt pobrań w Nowym Mieście nad Pilicą, działa on w godz. 7.15 – 9.15. 
Jest w Zwoleniu, działa od poniedziałku do piątku w godz. 10.00 – 14.30 i od soboty do niedzieli 
w godz. 8.00 – 12.30.   
Te jednostki mają podpisane umowy z NFZ. NFZ przekazuje środki i organizacja tych punktów 
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należy do dyrektorów tych jednostek, bądź prezesów którzy te jednostki prowadzą.  
Poza tym jeśli lekarz pierwszego kontaktu podejrzewa zakażenie Covidem wówczas kieruje na 
badanie. Informuje gdzie znajduje się najbliższy punkt pobrań. Jeżeli pacjent źle się czuje i nie 
możliwości dotarcia na miejsce, wówczas można zamówić karetkę wymazową do pobrania 
wymazu.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził,  że przecież POZ-ty mają obowiązek dowieźć pacjenta 
na to badanie. Natomiast stwierdził, że w Kozienicach funkcjonuje mobilny punkt pobrań.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
punkty mobilne ustala wojewoda w porozumieniu z NFZ. 
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk poinformował, że szpitale powiatu radomskiego nie 
wykonują badań dla ludzi z zewnątrz, tylko dla swoich pracowników i pacjentów skierowanych 
do szpitala.   
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała jak przedstawia się sytuacja w dps-ach.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Halina Janiszek-Stajniak poinformowała, że obecnie w dps-ach 
nie ma żadnego dodatniego pacjenta. W Domach przestrzegane są zasady bezpieczeństwa, nie 
ma odwiedzin. Są przygotowane izolatoria, gdzie kierowani są nowoprzyjęci pensjonariusze.  
Poinformowała, że wczoraj przyszły zalecenia od wojewody, ponieważ powiat radomski jest                   
w czerwonej strefie, żeby zawiesić działalność WTZ-ów i ŚDS. Kierownicy tych placówek będą 
pracowali z podopiecznymi on-line. Nie wie czy z tego tytułu, jak poprzednio, będą dodatkowe 
środki z PFRON-u.  Kiedy placówka była zamknięta dłużej niż 5 dni w danym miesiącu, tym 
osobom jeśli złożyły wniosek należało się na rehabilitację, opiekę, zagospodarowanie czasu. Nie 
ma jeszcze żadnych wytycznych. Z tej formy pomocy w okresie maj-czerwiec-lipiec  skorzystało 
około 400 osób.  
 
Radny Jan Siek zapytał, czy są dane dot. ilości zarażeń covidem w poszczególnych gminach.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
nie ma.  
 
Wicestarosta Radomski Roman Frąk poinformował, że do tej pory nikt o taką informację nie 
występował.  
 
Przewodniczący Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności Łukasz Mierzejewski 
poinformował, że otrzymał informację od ministra Skurkiewicza iż od 22 października punkt 
pobrań będzie się mieścił w Wojskowym Ośrodku Sportowym przy ul. Lubelskiej. Będzie to 
mobilny punkt pobrań dedykowany mieszkańcom Radomia oraz powiatu radomskiego. 
Funkcjonowanie tego punktu będzie nadzorowane przez WOT.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy dojdzie w tym roku do skutku szczepienie przeciw grypie 
osób starszych.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
szpital pionkowski jako realizator szczepień ma środki zabezpieczone na swoim koncie, ale 
szczepionek jeszcze nie ma.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Halina Janiszek-Stajniak poinformowała, że dwa tygodnie temu 
występowała do ministra i wojewody, ponieważ chciała zaszczepić przeciwko grypie wszystkich 
mieszkańców dps-ów. Mieszkańcy mogliby nawet ze swoich depozytów za te szczepionki 
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zapłacić. Niestety do tej pory nie ma odpowiedzi.  
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że  zatem obecnie w tej kwestii jedynym problemem jest 
brak szczepionek.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
szpital pionkowski wychodzi z nowym rodzajem świadczeń. Rozszerza działalność poradni 
chirurgii urazowo – ortopedycznej. Działalność będzie prowadzona w soboty, najbliższy wolny 
termin to 24 października, potem 14 listopada. Zapisy pod nr 381-86-35 wew.124. Przyjmowani 
będą pacjenci ze skierowaniem, ale i w sytuacjach nagłych. Będą tam wykonywane zabiegi z 
zakresu artroskopii, leczenia operacyjnego zespołu uciskowych nerwów obwodowych, 
przeszczepy skóry i plastyki ubytków skórnych, ran po oparzeniach, pokrywanie ubytków skóry 
płatami skóry pośredniej grubości.  
Ponadto poinformowała, że poradnia również będzie wykonywała usługi z zakresu podawania 
preparatu osocza bogatopłytkowego w schorzeniach ortopedycznych. Zaletą tej metody jest 
skuteczna terapia bólu bez konieczności leczenia operacyjnego. Stwierdziła, że wskazaniami do 
stosowania osocza bogatopłytkowego są urazy mięśni, ścięgien, wiązadeł , chrząstki i kości, 
złamania i brak zrostu po złamaniach, skręcenia stawu skokowego z uszkodzeniem wiązadeł, 
przyspieszenie procesu gojenia się tkanek miękkich po operacjach, schorzenia stawów, bóle 
barków, entezopatie, zapalenie ścięgna Achillesa, zapalenie pochewki ścięgien.  
Poinformowała, że podczas wizyty kwalifikującej specjalista w poradni, po zbadaniu, postawi 
diagnozę o leczeniu i wykonaniu zabiegu. Warunkiem przyjęcia pacjenta w poradni jest 
skierowanie od lekarza rodzinnego lub neurologa.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                              
19 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 15.05. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                         Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                        / - / Ryszard Dziura



 
 



 


